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 سرمایه گذاری جدید 
در معادن جنوب کرمان

مدیــر اجرایــی طــرح احیا، فعال ســازی و توســعه معادن 

کوچــک مقیــاس از انعقــاد قــرارداد اکتشــافات تکمیلی 

حیــن اســتخراج ســرمایه گذار در معــادن جنــوب اســتان 

کرمان خبر داد. عباس جرجانی مدیر اجرایی طرح احیای 

معادن کوچک مقیاس گفت: در ادامه فعالیت های طرح 

احیــاء، فعــال ســازی و توســعه معــادن کوچــک مقیاس 

نســبت به فعالیت معادن جنوب اســتان کرمان به ویژه 

معــادن کرومیــت اقدام شــد. وی افزود: با پیگیری طرح 

احیا، فعال ســازی و توســعه معادن کوچک مقیاس در 

راستای فعال سازی معادن در مناطق کمتر توسعه یافته 

کشــور بــا شــرکت های زیرمجموعه صدرآریــن جهت راه 

اندازی معادن کرومیت جنوب استان کرمان اقدام شد.
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 دا دیدوا نعروه و ترمدوا ک4نره 
و  4کنسال چین ث4ا ی  د؛

چینی ها متقاضی توسعه 
فعالیت در معادن کرمان

 راه های توسعه همکاری  با شرکت های چینی در بخش 
معدن استان کرمان مورد بررسی قرار گرفت.

همــکاری شــرکت هــای چینــی از ســال هــای گذشــته 
به ویژه در بخش خودروســازی واقع در شــرق اســتان 
کرمــان ســابقه دارد و طــرف چینــی اعلام مــی کند که 
خواهــان توســعه فعالیــت ها در ســایر بخــش ها مثل 

معدن نیز است.
آنطور که گزارش می شود برخی شرکت های چینی در 
بخش معادن نیز در کرمان فعالیت هایی شروع کرده 
اند که با توجه به ظرفیت های موجود، این همکاری 

ها می تواند افزایش یابد.
بــه همیــن منظور جلســه ای بین سرکنســول چین در 
بندرعباس با معاون اقتصادی اســتاندار کرمان برگزار 

و راه های توسعه مناسبات بررسی شد.
معــاون امــور هماهنگــی اقتصــادی اســتانداری کرمان 
با اشــاره به فعالیت بخش خصوصی چین در اســتان 
گفــت: شــرکت هــای چینــی در حــوزه معــادن کوچک 
در اســتان فعال نیز هســتند و می توان فعالیت های 
دوجانبه را با توجه به مناسبات ۲ کشور، ذیل قرار داد 

۲۵ ساله گسترش داد.
امیر حســن زاده در این نشســت در محل اســتانداری 
کرمــان اظهار داشــت: اســتان پس از پیــروزی انقلاب 
اســلامی پیشــرفت های زیادی کرده اســت، به طوری 
که چند ســال قبل فقط ســنگ خام از معادن اســتان 
به خارج صادر می شــد اما امروز تولید شــمش فولاد 

را در کرمان داریم.
وی بــا اشــاره بــه ظرفیت های متنوع در اســتان کرمان 
اظهــار داشــت: کرمان اســتانی غنــی از نظر اقتصادی 
است که بسته مناسبی برای سرمایه گذاری داخلی و 

خارجی محسوب می شود.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار کرمان گفت: 
ارتباط بین کشــورهای ایران و چین در بهترین ســطح 
قرار دارد و زمینه سرمایه گذاری در صنایع پایین دستی 
اســتان کرمــان بــرای ســرمایه گذاران خارجــی از جملــه 

شرکت های چینی فراهم است.
نخســتین  گذشــته  روزهــای  در  کــرد:  تصریــح  وی 
کنسرســیوم اشــتغال کشــور نیــز در اســتان کرمــان با 
همکاری دانشــگاه فنی و حرفه ای راه اندازی شــد که 
یکــی از شــرکت هــای چیــن هــم وارد این کنسرســیوم 

شده است.
 حسن زاده ادامه داد: رویکرد استان کرمان در زمینه 
سرمایه گذاری به سمت صنایع جانبی و پایین  دستی 
رفتــه و زمینه هــای فعالیــت و ســرمایه گــذاری در ایــن 
بخش نیز مشخص شده است که امیدواریم بتوانیم 
در زمینه هــای متنــوع بــا طرف چینی بــه مرحله انعقاد 

تفاهم نامه برسیم.

چین    و  ک4نره  ثین  اووثط  تا عه  زنینه 
ف4وهم  دم و ت

سرکنسول چین در بندرعباس نیز گفت: سرکنسولگری 
ما در بندرعباس از حدود یک سال قبل دایر شده است 
و در راســتای گســترش روابط اســتانی بین دو کشــور، 

هشت استان ایران را زیرپوشش دارد.
شــو وی افزود: ارتباط بین دو کشــور از دولت مرکزی 
آغاز شده است و در سطح عالی قرار دارد، هم اکنون 
چینی هــا بــرای همــکاری با دوســتان ایرانــی به ویژه در 

استان ها نیز تمایل زیادی دارند.
تاکید کرد: معتقد هستیم ایران و چین ۲ کشور بزرگ 
از نظر جغرافیایی هستند و باید به غیر از دولت مرکزی 
در ســطح اســتانی هــم در ارتبــاط باشــیم؛ بــه همیــن 
دلیــل سرکنســولگری چیــن در جنوب ایران و در شــهر 

بندرعباس تاسیس شده است.
سرکنسول چین در بندرعباس خاطرنشان کرد: کرمان 
استانی صنعتی و معدنی است که نیروی انسانی خوبی 
دارد لذا زمینه توسعه روابط در این استان فراهم شده 
و گسترش روابط دوجانبه بین چین و استان کرمان از 

مهمترین اهداف سفرم به این خطه است.
وی ادامه داد: استان کرمان از نظر همکاری استانی با 
چین رتبه مطلوبی دارد و فعالیت خودروســازی در بم 
نمونه همکاری خوب بین چین و کرمان و برای سرمایه 

گذاران چینی سبب انگیزه و تشویق است.
سرکنســول چیــن در بندرعبــاس ادامــه داد: افزایــش 
ارتباط استانی بین ایران و چین موجب توسعه اشتغال 
می شــود و چینی هــا علاقــه دارنــد در اســتان کرمــان 

سرمایه گذاری بیشتری داشته باشند.
وی اظهار داشت: شرکت های خصوصی چین به دنبال 
همــکاری در زمینــه معــدن در اســتان کرمان هســتند 
و امیدواریــم بــا تبــادل نظــر بیــن اســتانداری کرمان و 
سرکنسولگری چین در بندرعباس بتوانیم فرصتی برای 
ســرمایه گذاران چینی در کرمان فراهم کنیم و در این 

زمینه جلساتی هم داشته باشیم.
به گزارش ایرنا، سرکنسول چین در بندرعباس تصریح 
کرد: چهار تا پنج پرواز مستقیم بین ایران و چین برقرار 
است و این پروازها به همکاری های مشترک بین دو 

طرف کمک می کند.

 نعروه وکتشرفرت و تا عه ذخری4 نعدمی 
 4کت نس خ 4 دود

 ذخایر مس ایران 
به ۱۹ و نیم میلیارد تن رسید

عضو هیئت  مدیره و معاون اکتشافات و توسعه ذخایر 
معدنی شرکت ملی صنایع مس ایران گفت:اکتشافات 
اولین حلقه فراوری معدنی در همه جای جهان است و 
سرمایه گذاری برای ایجاد ارزش افزوده به شمار می رود، 
بــه همیــن خاطــر در همــه جای دنیــا اکتشــافات را در 

سرفصل هزینه سرمایه گذاری قرار می دهند.
شهریار متوکل با بیان این مطلب گفت: از سال ۹۷ بر 
اساس استراتژی جدیدی که در اکتشافات شرکت ملی 
صنایع مس ایران پایه گذاری شــد، از محدودیت های 
اکتشافات رها شدیم و سرمایه گذاری خوبی انجام شد.
وی افزود: مجموعه ای از جوانان نخبه کشور دعوت به 
کار شده و در این حوزه مشغول به کار شدند و با خرد 
جمعی و دانش بومی کشــور، بزرگترین ذخیره معدن 
مــس بعــد از پیــروزی انقــلاب اســلامی که کانســار دو 
سرچشمه و سریدون است با ذخیره ای بالغ بر سه و 

نیم میلیارد تن در سال ۱۳۹۸ اکتشاف شد.
متوکل اظهار داشت: تعداد زیادی محدوده اکتشافی 
خــوب را بــه دســت آوردیــم و ۲۴ پروانــه اکتشــاف هــم 
اضافه شده و امیدواریم با معرفی ذخایر جدید، ارزش 

افزوده کشور و صنعت مس را بیشتر کنیم.
عضــو هیــات مدیــره و معــاون اکتشــافات و توســعه 
ذخایر معدنی شرکت ملی صنایع مس ایران در پایان 
خاطرنشــان کــرد: مجمــوع ذخایــر مــس بــه ۱۹ و نیــم 
میلیارد تن رســیده و نویدبخش آن اســت که حداقل 
در یکصد سال آینده تولید پایدار را خواهیم داشت و 
این یعنی سهام شرکت مس از ارزشمندترین سهم های 

کشور به شمار می رود.

وترق ک4نره خ 4 دود؛

 مشکل استاندارد پسته 
برای صادرات رفع شد

پــس از پیگیــری های متعدد و تلاش های بســیار زیاد 
اتاق کرمان و انجمن پســته ایران و نیز همکاری اداره 
کل اســتاندارد اســتان و سازمان ملی استاندارد، پس 
از هفت ماه مشــکل اســتاندارد پســته بــرای صادرات 
رفــع شــد. مــوارد اضافــه  شــده در تجدیدنظــر ششــم 
اســتاندارد ملــی پســته، مشــکلات زیــادی در حــوزه 
صــادرات ایجــاد کرده  بود که در نهایت منجر به تغییر 
بند یادآوری در متن اســتاندارد شــماره ۱۵ ملی ایران 
شــد و الزام انجام آزمون های افلاتوکســین، باقیمانده 
ســموم و میکروبی از اســتاندارد ملی پســته ایران لغو 
شــد. این تغییر اعمال شــده بدین شــرح اســت: "در 
محموله هــای صادراتــی،  انطبــاق  ارزیابــی  خصــوص 
باقیمانــده آفت کش هــا و  افلاتوکســین،  آزمون هــای 
میکروبی، براساس قوانین و مقررات کشور مقصد یا 
درخواســت خریدار یا صادرکننده مطابق با استاندارد 
ملی، بین المللی مورد قبول طرفین یا مشخصات فنی 
اظهارشــده توســط مراجع قانونی و یا ذی صلاح کشور 
هدف انجام می شود. در صورت عدم ارائه درخواست 
از سوی خریدار یا صادرکننده یا عدم انجام آزمون های 
کامل مطابق با این استاندارد، با توجه به شرایط کشور 
هــدف، صادرکننــده ملــزم بــه ارائه تعهدنامــه مبنی بر 
پذیرش مســئولیت این موضوع اســت." گفتنی است 
پیش از این ســازمان اســتاندارد، آزمون هایی را شرط 
صــادرات پســته اعــلام کرده بــود که مورد درخواســت 
بسیاری از کشورهای هدف صادراتی نبوده اند و همین 
موضوع موجب کاهش صادرات این محصول شده و 
موانعــی را بــرای صادرکننــدگان ایجاد کرده بود. حجم 
پسته تولیدی استان کرمان زیاد است و اکنون با این 
مصوبه امکان صادرات محصول بیشتری به بازارهای 

جهانی وجود دارد.

ندی4کل صنعته نعده و تجرات جناب ک4نره 
خ 4 دود

 معادن کوچک مقیاس 
جنوب کرمان ۲ برابر می شوند

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت جنوب کرمان گفت: 
۵۵ معدن کوچک مقیاس در این منطقه فعال شــده 
اســت کــه بــا کمــک ایمیــدرو در حــوزه زیرســاختی، 
برنامه ریزی شده به ۱۰۰ معدن کوچک مقیاس برسد.
مســلم مروجی در نشســت با مدیران مجتمع معدنی 
تیتانیوم کهنوج با حضور معاون وزیر صنعت، معدن 
و تجارت اظهار کرد: به غیر از معادن تیتانیوم و مس 
همه معادن جنوب کرمان کوچک مقیاس است و این 
نوع از معادن در کشور کمتر مورد توجه قرار گرفته بود.

اکتشــاف در  بــرای  پهنه هــای خوبــی  ادامــه داد:  وی 
جازموریــان، جبالبارز)جیرفــت( و رمَشِــک)قلعه گنــج( 
تعریف کردیم که از طریق شرکت های مختلف در حال 
انجام اســت. مروجی با اشــاره به اهمیت اشــتغالزایی 
حــوزه معــدن بیــان کــرد: ۹۰ درصــد مراجعــان بــرای 
اشــتغال تقاضای رانندگی و نگهبانی می کنند که در 
شــان جوانــان تحصیل کــرده منطقه نیســت و ما نیاز 
بــه نیــروی ماهــر داریــم. وی اضافه کرد: در این راســتا 
۲ مرکــز آمــوزش در جیرفــت و کهنوج راه اندازی شــد و 
دوره اولیــه حفــاری را برگــزار کردیم که ۳۰ نفر آموزش 
تئوری را دیدند و آموزش عملی شروع و قرار شده در 
یکی از معادن مشغول به کار شوند. مدیرکل صنعت، 
معــدن و تجــارت جنــوب کرمــان افزود: بــه زودی دوره 
بعدی آموزش شروع می شود و معادن منطقه بعد از 

آموزش به جد خواهان استخدام این نیروها هستند.

مریب ائیس کهیسیاه صنعت وترق وی4وه پیشنهرد دود؛

کارگروه بازاریابی بین المللی تشکیل شود
عبــاس جبالبارزی نایب رئیس کمیســیون صنعــت اتاق ایران در 
نشســت ایــن کمیســیون،گفت: اگــر اتاق بــا اســتفاده از منابع 
خــود، بتوانــد در کشــورهای هــدف، دفتــر تجــاری ایجــاد کــرده و 
تجارت در این کشــورها را برای تجار ایرانی تســهیل کند، اقدام 

بسیار مؤثری است.
او بــا بیــان اینکــه ســفارتخانه های مــا بیشــتر سیاســی هســتند 
تــا اقتصــادی، پیشــنهاد کــرد: یــک کارگــروه تخصصــی در حــوزه 
بازاریابی بین المللی در کمیســیون تشــکیل شــود تا با استفاده 
از ظرفیت های قانونی اتاق به صورت متمرکز فعال ســازی دفاتر 
تجــاری در کشــورهای هــدف مثل روســیه و عــراق را دنبال کند و 
علاوه بر نمایندگانی از کمیسیون صنایع و اتاق ایران، نمایندگانی 
از وزارت صمت و سازمان توسعه تجارت نیز در آن حضور داشته 
باشــند. جبالبــارزی همچنیــن با اشــاره به برنامه چهارســاله این 
کمیســیون، بیان کرد: در این برنامه تقســیم کاری انجام شده و 
قرار است کمیته ها و کارگروه ها بازوی مشورتی کمیسیون باشند.
 هدف این است که با تقسیم کار و خرد جمعی بتوانیم خروجی 

کمیسیون را در این چهار سال ارتقا دهیم. 

کراگ4وم هری 14گرمه کهیسیاه صنعت تشکیل نی  امد  
در پایان جبالبارزی با جمع بندی این نشست، گفت: کارگروه های 
مبلمــان، بازاریابــی و توســعه بــازار صادراتــی، مواد بهداشــتی و 
شــوینده، کانــی غیرفلــزی، بهداشــت و دارو بــه کارگروه های این 

کمیسیون افزوده خواهد شد.

 ۹ کارگروه دیگر این کمیسیون شامل لوازم خانگی و اداری، 
صنعــت ۴، عارضه یابــی صنعــت، پلیمــر و پتروشــیمی، بــرق 
و صنایــع وابســته، صنایــع فلــزی و ماشــین آلات، نســاجی و 
پوشــاک، شــهرک های صنعتــی، خــودرو و قطعــات وابســته، 

خواهد بود.

دا پنل تخصصی  4نریه گذوای و ترنین نريی کیش  ویناکس چه گذ ت؟

پیش نیازهای جذب سرمایه خارجی 

در پنل تخصصی سرمایه گذاری و تامین مالی در حاشیه نمایشگاه 
کیش  اینوکس ۲۰۲۳ که به میزبانی اتاق کرمان برگزار شد، بر لزوم 
تغییر رویکرد دولت نســبت به ســرمایه گذاری تاکید شــد. به باور 
صاحبنظــران وفعــالان اقتصادی حاضر در این نشســت، تا زمانی 
که بســترهای قانونی و اجرایی مهیا نشــود، با فرض لغو تحریم ها 

هم امکان حذب سرمایه وجود ندارد.

ثرزمگ4ی مقش وترق هر دا تا عه  4نریه گذوای  
رئیس اتاق کرمان در پنل تخصصی سرمایه گذاری و تامین مالی 
در کیش  اینوکس ۲۰۲۳ بر نقش اتاق ها در توسعه سرمایه گذاری 
تاکید کرد و گفت: در این رابطه به بازتعریف و بازنگری نیاز داریم.

سید مهدی طبیب زاده اظهار داشت: باید تلاش کرد تا اتاق ایران 
بــه واقعیتــی غیرقابــل انــکار در صحنه اقتصادی و ســرمایه گذاری 
تبدیل شود. طبیب زاده، ادامه داد: اتاق ایران به عنوان مجموعه ای 
از متخصصــان و کارشناســان حوزه اقتصــاد، ابزاری موثر در وادی 
ســرمایه گذاری اســت و باید اســتراتژی لازم درباره تعریف جایگاه 

اتاق ایران در اقتصاد، تدوین شود.
وی با اشــاره به اینکه پاشــنه آشیل امروز سرمایه گذاری در ایران، 
تامین مالی اســت و باید به دنبال روش مناســبی برای این بخش 
باشیم؛ تصریح کرد: در حال حاضر بانک ها، سرمایه خارجی، بخش 
خصوصــی و فاینانــس، راه هــای قابل اســتفاده نیســتند و تنها راه 
برای تامین مالی، بازار سرمایه است. عضو هیات نمایندگان اتاق 
ایران افزود: اتاق ایران روی بازار سرمایه متمرکز شود و زمینه ای را 
مهیا کند تا استفاده از این حوزه در تامین سرمایه، تسهیل شود.

»مقریص زی4 رختی«  د اوم جذب  4نریه  
علی نقوی، رئیس کمیســیون احداث و خدمات فنی و مهندســی 
اتــاق ایــران در پنــل تخصصــی ســرمایه گذاری در کیــش  اینوکــس 
۲۰۲۳ تصریــح کــرد: بــا فرض اینکه همه محدودیت های تحریمی 
از بین رود و امکان جذب سرمایه های خارجی فراهم شود، کشور 
توان و ظرفیت جذب سرمایه را به دلیل نقایص زیرساختی ندارد.

نقوی تصریح کرد:در جذب ســرمایه خارجی ناتوانیم چون برنامه 
منســجمی در ایــن رابطــه تنظیــم نکرده ایم. از طرف دیگر شــبکه 
حمل ونقــل بــرای ایــن منظــور آمــاده نیســت و در تامیــن انــرژی با 

مشکلات و ناترازی  مواجه هستیم.
این فعال اقتصادی از لزوم فراهم شدن زیرساخت ها برای امکان 
حضور بخش خصوصی در پروژه های جدید سرمایه گذاری صحبت 
کرد وافزود: در اتاق کرمان مطالعاتی را انجام دادیم و به طرح های 

قابل اجرایی رسیدیم که آمادگی جذب سرمایه را دارند.
او تدوین سند تقویت سهم واحدهای کوچک و متوسط در اقتصاد 
با تکیه بر مزیت های نسبی و رقابتی را پیشنهاد داد و از پایداری و 

اثرگذاری بالای این بنگاه ها در اقتصاد سخن گفت.

وههیت مگرم ثه ثی4وه حتی دا  4ویط تح4یهی  
فرشــید گل زاده کرمانــی عضــو هیات رییســه کمیســیون ســرمایه 
گذاری اتاق کرمان و  مدیرعامل صنایع مادیران در پنل تخصصی 
کیــش   نمایشــگاه  حاشــیه  در  مالــی  تامیــن  و  ســرمایه گذاری 
اینوکــس ۲۰۲۳ یــادآور شــد:با نــگاه مدیریت کســب وکار به حوزه 

سرمایه گذاری، می توان به رشد آن امید داشت.
گل زاده کرمانی تصریح کرد: امروز خروج ایران از شبکه جهانی به 
عنوان یک خطر در برابر صنعت و تولید قدبرافراشته و این احتمال 
وجود دارد که بعداز رفع تحریم ها و باز شدن مرزهای کشور، شاهد 
سیل واردات انواع محصولات باشیم. بنابراین باید در راستای حفظ 
بازارها تلاش کرده و روابط خود را با جامعه جهانی ادامه دهیم.

او تاکیــد کــرد: حرکــت بــا رویکرد نگاه به بیــرون در بخش اقتصاد 
بسیار اهمیت دارد و باید رعایت شود. اگر این الگو در شرکت های 

خصوصی حفظ شود، هم در دوره تحریم و هم بعد از آن به نفع 
اقتصاد ایران خواهد بود.

چريش هری ا د تشکیل  4نریه  
در بخشــی از ایــن نشســت علــی چاغروند، معاون کمیســیون ها، 
وضعیــت  بررســی  اهمیــت  از  ایــران  اتــاق  شــوراهای  و  مجامــع 
سرمایه گذاری صحبت کرد و با بیان این نکته که چالش های رشد 
تشــکیل ســرمایه در ایران شــرایط را پیچیده کرده اســت، گفت: 
امروز نســبت تشــکیل ســرمایه نســبت به اســتهلاک ســرمایه جا 
مانده است. او افزود: باید علل عدم دسترسی به بازارهای تامین 
سرمایه در راستای تسهیل محیط کسب وکار و امکان حضور فعالان 

اقتصادی در اقتصاد را در دستور قرار دهیم.
به باور چاغروند، امروز ناکارآمدی نظام مقرراتی و نابسامانی فضای 
حاکم و بی ثباتی در اقتصاد را شاهد هستیم و باید برای برون  رفت 

از این شرایط برنامه ریزی کنیم.

غفلت وز حرکهیت قرماه دا وی4وه  
محمود تولایی، رئیس کمیســیون مالیات، کار و تامین اجتماعی 
اتاق ایران با بیان این مطلب که لازم است علل نبود جذابیت های 
لازم بــرای ســرمایه گذاری در ایــران را بررســی کنیــم، تاکیــد کــرد: 
برای اینکه با وضعیت سرمایه گذاری خارجی در ایران آشنا شویم 
باید تجربه ســرمایه گذارانی که در گذشــته در ایران بودند را مورد 
بررسی قرار دهیم. متاسفانه قانون سرمایه گذاری در ایران توسط 
دولت رعایت نمی شود. این فعال اقتصادی ا دامه داد: نگاه ها در 
ایران نســبت به ســرمایه گذاری خارجی مناســب و درست نیست 
و تحریم ها آمدند تا از خروج ایران از چرخه اقتصاد جهانی غافل 

شویم.
او از دسترس نبودن ابزار لازم برای سرمایه گذاری در کشور سخن 
گفــت و افــزود: نــه تنهــا ابــزار جذب ســرمایه را در اختیــار نداریم، 
تمایلی هم برای این بخش نیست چون حاکمیت قانون در ایران 
وجــود نــدارد. تولایــی خاطرنشــان کــرد: لازم اســت مشــکلات و 
چالش هایی که در محیط کســب وکار وجود دارند را برای حمایت 
از کشور بیان کنیم تا از چرخه اولویت های منطقه ای خارج نشویم. 
امروز کشورهای منطقه در حال عبور از ایران هستند و ایران نسبت 

به این تحولات، بی توجه است.
رئیــس کمیســیون مالیــات ادامــه داد: رویکــرد و نــگاه نســبت به 
فعالیت تجاری و کسب سود مخالف واقعیت هاست، برای همین 
نمی توانیم در عرصه تجارت، ســرمایه گذاری و ... موفق باشــیم. 
ســرمایه گذار زمانــی بــه کشــور ورود می کنــد کــه بالاتریــن ســود و 
منفعت را ببرد و چیزی غیراز این نیست، اگر رویکردها را اصلاح 
نکنیــم، حتــی اگــر بالاترین قــدرت  نظامی و امنیتی را هم داشــته 

باشیم از مشکلات اقتصادی عبور نخواهیم کرد.

مگ4وه دويتی  ده تجرات جهرمی هستیم  
محمــد قاســمی، رئیــس مرکــز پژوهش های اتاق ایــران با تاکید بر 
اینکه اگر ایران ظرف ســه تا چهار ســال آینده مســیر اقتصادی و 
سیاسی را تغییر ندهد برای دهه های متعددی از چرخه های باارزش 
تولید جهانی حذف می شود، گفت: حتی با فرض اینکه تحریمی 
هــم نباشــد، کشــور در تامیــن رفــاه مــردم چنــدان موفــق نخواهد 
بــود. در ایــن بیــن مرکــز پژوهش های اتاق ایــران مطالعه ای درباره 
ســرمایه گذاری انجام داده و به اینجا رســیده اســت که نهادسازی 

مناسبی در این بخش انجام نداده ایم.
او تاکید کرد: اقتصاد ایران تنها روی نفت محوری و دولت محوری 
جلو می رود و آنچه انجام می شــود در چارچوبی اســت که دشــمن 
تعریف کرده است. در این رابطه باید منطق جدیدی ملاک عمل 
قــرار گیــرد تــا شــاهد حل مشــکلات باشــیم. در این راســتا باید از 

ظرفیت اتاق ها و بخش خصوصی استفاده کرد.
قاســمی از مکمــل بــودن بخش خصوصــی و دولت صحبت کرد و 
افزود: بر عکس آنچه باید اتفاق بیفتد، حرکت به ســمت دولتی 
کــردن تجارت خارجی اســت و به شــدت وضعیــت نگران کننده ای 

را شاهد هستیم.
رئیــس مرکــز پژوهش هــای اتاق ایران یادآور شــد: بــرای مذاکره با 
بنگاه های تجاری سایر کشورها و حتی مقامات سیاسی آنها، فردی 
بهتر از فعال اقتصادی نیست؛ اما نگاه های امنیتی در ایران، مانع 

این مسئله شده است.
بر اساس اظهارات او اتاق های استانی در ارتباط موثر با دولت توان 
اقدامــات قابــل توجهــی در صحنه اقتصادی دارنــد و می توانند در 
چارچوب نهادسازی جدیدی، نسبت با ۵۰ سال گذشته متفاوت 
عمل کنند. در همین رابطه مدلی در مرکز پژوهش های اتاق ایران 

طراحی شده که به زودی از آن رونمایی می شود.

ث رت او ثه وقتصرد ث4گ4دومیم  
امین شــاکری، نایب رئیس کمیســیون اقتصاد کلان اتاق ایران از 
لزوم حفظ ثبات در اقتصاد و تنظیم راهبردی منسجم در این وادی 
صحبت کرد و گفت: امروز شــاهد بحران های نوظهوری هســتیم 
که در گزارش مجمع جهانی اقتصاد شاهد هستیم. پس به تغییر 
رویکرد و نگاه اصلاحی نیاز داریم تا روند سرمایه گذاری را صعودی 

کرده و جبران استهلاک سرمایه را در پیش بگیریم.
او نگاه توسعه ای کشورهای منطقه و شکافی که بین ایران و این 
کشورها درحال به وجود آمدن است را مورد توجه قرار داد و افزود: 
برای محترم شمردن و تقویت جایگاه بخش خصوصی در اقتصاد 
بایــد اقــدام جــدی صــورت گیــرد و در عین حال لازم اســت فضای 
ایمن در اقتصاد را شکل داده و با مفاسد اداری و اقتصادی مقابله 
کنیم. اجرای سیاســت های آزادســازی و خصوصی ســازی و اعمال 
شــفافیت در نظــام بودجه ریــزی در کنــار سیاســت های هماهنگ 
پولی و مالی و تثبیت بازار ارز و پیش بینی پذیر کردن این حوزه از 

نیازهای امروز اقتصاداست.
ایــن عضــو هیــات نمایندگان اتاق ایران تاکید کــرد: با برنامه ریزی 
دقیق و اصلاح فرآیندها امکان بهبود شرایط وجود دارد مشروط بر 

اینکه رویکرد خود را تغییر داده و به موقع عمل کنیم.

دويت تسهیل گ4 ح4کت ثخش خصاصی دا وقتصرد ثر د  
امیر حســن زاده، معاون اجرایی اســتاندار کرمان با تاکید بر لزوم 
همکاری با بخش خصوصی و ایجاد زیرســاخت ها از ســوی دولت 
و بسترســازی بــرای فعالان اقتصــادی، گفت: واحدهای دولتی که 
درحــال فعالیــت هســتند، مهــم این اســت کــه در چارچوب دولت 
روی ایجــاد بســترها و تســهیل مســیر حرکــت بخــش خصوصــی 

متمرکز شویم.

تسهیلات ثرمک هر ثه ووم هری تکلیفی نحدود  دم و ت  
حســین عبده تبریری، اقتصاددان نیز با حضور در این نشســت، 
تصریح کرد: امروز بخشــی از ســرمایه  در گردش از ســوی بانک ها 
به وام های تکلیفی تعلق گرفته و دولت نسبت به توسعه و اعطای 
تســهیلات در این راســتا، بی توجه است. البته تورم، موجب شده 
تا با شــرایط خاصی مواجه شــویم و شــرکت های ایرانی امروز ســه 
برابر شــرکت ها در ســایر کشــورها، موجودی نگه دارند چون این 
بــه نفع آنهاســت. او افزود: موضــوع نگران کننده دیگر، مهاجرت 
از ایران است. شاید طبق آمار موجود، نرخ مهاجرت ایران مانند 
ترکیه باشد؛ اما نکته ایناست که ایران بازگشت از مهاجرت ندارد.

عبده تبریزی درباره زنجیره ارزش جهانی نیز گفت: نه تنها ارتباط 
ایران با کشورهای دیگر رو به کاهش است، سطح روابط داخلی 
بین استان ها نیز با چالش مواجه است و گستردگی لازم را ندارد.


